

第三届雄安未来之城场景汇邀请函
谨代表第三届雄安未来之城场景汇（以下简称“场景汇”）组委会与河北省人民政府外事办公室，诚挚邀请贵团队参加第三届雄安未来之城场景汇系列大赛。雄安新区作为中国国家级新区和京津冀协同发展战略核心承载地，正以“未来之城”为定位全力打造全球领先的创新应用场景。本届场景汇将于2025年12月正式启动，在前两届成功举办的基础上将进一步推动国际化办赛规格，旨在搭建国际化创新交流平台，推动全球前沿技术与雄安新区建设深度融合。

一、大赛及赛道设计
本届场景汇精心设置雄安空天信息创新技术大赛、雄安低空交通创新技术应用大赛等12项大赛，各大赛均结合领域特点设置2-4个赛道，共36个赛道，明确了各赛道重点征集的技术、产品及方案，具体详见附件2。

二、赛程安排

1.2025年12月：发布赛事公告，启动全球报名通道；

2.2026年4-5月：预赛阶段，在河北相关地市及雄安新区举办；

3.2026年5-6月：决赛阶段，集中在雄安新区举办，同期举办系列配套活动。

三、参赛权益

1.奖项及奖金标准：参照往届大赛惯例，每个赛道将设一等奖1名（奖金预计5万元）、二等奖3名（奖金预计3万元）、三等奖6名（奖金预计1万元）、优秀奖若干名。

2.其他支持措施：联动场景汇基金、创投联盟、雄安及各地市产投基金、社会资本等多方力量，通过举办资本对接会、组织企业路演、按企业发展阶段建立储备库分类推荐等方式，促进资本与企业精准对接，为优质项目提供资本赋能，对意向落地企业团队通过针对性措施推动落地。同时，可选择参与国际研讨活动与“雄安行”活动，直观感受未来之城建设成果与应用场景需求。
四、其他信息
为做好后续对接及报名工作，请填写附件1、附件2，提供参赛单位/团队基本情况及参赛项目基本情况。
雄安新区正以开放姿态拥抱全球创新力量，第三届雄安未来之城场景汇期待贵团队的参与，与我们共探技术创新路径，共享发展机遇！

附件：1.参赛信息统计表

2.项目详细说明
3.第三届雄安未来之城场景汇大赛及赛道设计
       河北省人民政府外事办公室

        2025年11月24日

附件1
	参赛信息统计表

	一、参赛单位/团队基本情况

	名 称
	

	联系人
	

	参赛方向
	

	产业化阶段
	(实验室     (小试中试     (小规模推广

(规模化生产 (3年内可上市  (创新创意

	项目/企业估值
	

	已融资情况
	

	融资需求
	

	单位/团队简介
	团队核心人员介绍、应用案例、获奖情况等


附件2：

项目详细说明

请详细介绍项目的内容，包括但不限于基本信息、项目背景与意义、先进性（创新点）、可行性分析、预期成果与应用场景、国外参考借鉴（技术借鉴/应用借鉴）、获奖情况、研发/执行团队及投融资情况、有关图片等。
附件3
第三届雄安未来之城场景汇大赛及赛道设计

雄安空天信息创新技术大赛

1.卫星、火箭关键技术赛道。重点征集卫星整星及芯片、电推、太阳翼、激光载荷、相控阵天线等部组件和火箭整箭及箭体材料、发动机、测控系统等部组件。

2.卫星终端及应用赛道。重点征集低成本、可兼容的直连卫星终端设备以及应急、水利、林草、港口等领域“卫星互联网+”新场景解决方案。

3.北斗规模化应用赛道。重点征集北斗在地下空间、隧道管廊、人防工程等遮蔽空间的定位导航，无人机、机器人等具身智能的融合高精度定位，电动自行车消防安全管理以及大众消费等领域的应用技术和“北斗+”新场景解决方案。

雄安低空交通创新技术应用大赛

1.低空飞行器制造创新赛道。重点征集大型货运无人机、中型多用途长航时无人机、轻型固定翼飞机、小型无人机、电动垂直起降飞行器等整机，以及通导、电池、电机、电控、飞控、复合材料等关键零部件。

2.低空交通管理及保障赛道。重点征集飞行计划智能审批、多机协同调度、应急处置联动等智能化调度指挥和低空空域资源管理、全流程无人机反制等解决方案，以及低空智联网、智能起降设施设备和空天地一体融合应用等新技术新产品。

3.低空应用场景赛道。重点征集低空交通出行、应急救援、货物吊运、低空数字孪生等新兴场景解决方案，低空物流配送、旅游观光和电力巡检、农林植保、环境监测等领域技术迭代和模式创新成果。

雄安机器人大赛

1.智慧生活与服务创新机器人赛道。重点征集智能养老服务、家庭服务、公共服务、交通服务等服务机器人。

2.高端制造与极限作业机器人赛道。重点征集智能焊接与喷涂、精密装配与检测运维、应急救援与安全作业、重型物料搬运等机器人。

以上两个赛道还同步征集具有前瞻性与创意性的智能化应用概念设计方案。

3.机器人关键核心零部件赛道。重点征集高性能控制器与驱动系统、精密减速器、新型能源动力系统、智能感知系统、核心算法等技术产品。

四、雄安医疗大健康技术应用大赛

1.健康大数据应用技术赛道，重点征集数智化公共卫生、基于AI的常见病多发病智能诊疗、影像识别、基因检测、脑电数字模型设备以及智能评估工具等技术产品。

2.智慧医院创新应用赛道，重点征集全诊疗流程患者服务、质量管控、后勤管理等智慧医院系统，医疗物联网融合应用、“互联网+医疗”、医共体建设等新场景解决方案。

3.中医药传承创新发展赛道，重点征集中医药定量化、中医智能审方、经络检测、中医特色疗法、中医康复，以及康养机器人、脑机接口、可穿戴设备等技术产品。
五、雄安智慧农业技术应用大赛

1.农业智能装备赛道，重点征集适用于大田、丘陵山区的智能农机装备、农业物联网设备和果蔬采摘、除草、测土、施肥、喷药、田间运载、畜禽巡检等智能装备及关键部件。

2.农业数智化解决方案赛道，重点征集农业空天地一体化监测、大数据分析系统、智能算法及AI应用产品，作物生长、病虫害诊断、畜禽养殖等专用模型，以及智慧育种技术和农田、牧场、渔场等数字孪生应用方案。

3.设施农业技术赛道，重点征集植物工厂土壤、环境、植物生命信息等精准作业控制技术产品和作业机器人，以及“净菜”生产设备。

六、雄安安全应急创新技术应用大赛

1.城市安全应急先进智能装备赛道。重点征集内涝、火灾等监测预警、电动汽车和电动自行车等充电风险感知设备系统，以及灾后逃生、救援、次生风险防控等先进适用装备。

2.自然灾害防御与救援先进智能装备赛道，重点征集局地气象精准预报、水文在线监测、智能巡堤查险、林草火险监测、山体边坡位移等监测预警设备，以及针对山区林地、白洋淀及水库冰封水域等特定场景的救援装备。

3.安全应急创新技术及解决方案赛道，重点征集超大规模地下空间、城市生命线工程、道路交通安全和钢铁、化工、储能等领域的智慧安监、救援指挥技术和新场景解决方案，以及安全应急新创意新技术新产品。

七、雄安绿色能源技术应用大赛
1.绿色能源先进制造技术赛道，重点征集新型储能、氢能制储输用、智能电网设备、新型高效光伏电池、高可靠深远海风电等技术产品及关键部组件。

2.绿色能源场站建设、运营和服务赛道，重点征集大型风光能源场站适用的构网型、系统友好型技术方案，实现风光同场、渔光互补等空间集约利用技术方案，新能源非电利用技术等，以及风机巡检、塔筒监测、光伏板清扫、组件温度传感器、故障诊断预警等智能运维技术装备，多时空尺度风况和光照预报、AI功率精准预测等智能服务系统。

3.城市综合能源应用解决方案赛道，重点征集用于低碳或零碳大型公共建筑、校园、医院及办公园区、产业园区、居住区的光储直柔、虚拟电厂、智能微电网、源网荷储以及地热、冷热电一体化应用等综合性智能解决方案。

八、雄安智慧城市创新技术大赛
1.智能终端创新与应用赛道，重点征集智能网联、鸿蒙生态、RISC-V、量子技术等前沿领域的终端产品和应用方案。
2.未来网络筑基与领航赛道，重点征集IPv6、万兆光网、6G、空天地一体化等新领域的网络架构改造升级和协同通信技术解决方案。

3.智慧城市运营与服务赛道，重点征集城市基础设施智慧监测预警、政务服务一网通办、城市运行一网统管、公共服务一网通享，以及智慧社区、智慧园区、智慧校园、交通“不堵车”、绿波通行、智能信号控制等技术、产品和新场景解决方案。
九、雄安垂直大模型（智能体）应用大赛

1.行业高质量数据集赛道，重点征集工业制造、现代农业、商贸流通、医疗健康、城市治理等行业高质量数据集。
2.可信数据空间赛道，重点征集可信数据空间建设及管理、跨企业/跨行业数据融会贯通、数据合规高效流通交易、场景驱动创新典型案例等技术产品和解决方案。

3.模芯融合赛道，重点征集各类垂直大模型研发应用和相关组件工具、GPU/ASIC/SoC等智能芯片及相关终端产品、一体机等模型与智能终端融合应用产品及解决方案。
4.“人工智能+”解决方案赛道，重点征集大模型（智能体）与数据要素赋能产业数字化转型、城市高质量发展等方面的应用产品和新场景解决方案。
十、雄安网络安全技术应用大赛

1.人工智能安全赛道，重点征集面向人工智能内生安全防护、衍生风险管控及赋能安全防御等方面的技术、产品和解决方案。

2.物联网安全赛道，重点征集为车联网、低空飞行、工业互联网等万物智联场景提供安全保障的技术、产品和解决方案。

3.互联网安全赛道，重点征集面向卫星互联网安全、关键信息基础设施保护、网络数据安全等领域，应对各类网络威胁的技术、产品和解决方案。

十一、雄安金融科技创新技术应用大赛
1.“AI+金融”赛道，重点征集智能风控与合规系统、智能体与业务流程自动化、大模型与小模型协同应用、数据要素与融合创新等领域的金融解决方案。

2.产业金融赛道，重点征集基于区块链、量子加密、大数据、物联网等技术的供应链金融、绿色金融、普惠金融、跨境金融等方面的“金融+产业”创新方案。
十二、雄安智慧快递物流技术应用大赛
1.智能处理与自动化赛道，重点征集融合人工智能、机器视觉、物联网及大数据等技术的智能分拣、安检设备及新场景解决方案。

2.邮政具身智能装备赛道，重点征集长途运输和区域性配送无人货车，无人配送车、智能快递柜、无人机和机器人投递、冷链和净菜配送等无人末端投递设备和技术装备。

3.绿色包装与可持续材料赛道，重点征集环保包装材料和可重复使用包装、智能包装等技术、产品和解决方案。

Invitation to the 3rd Xiongan “City of the Future” Scenario Event
Dear xxxxxx:

On behalf of the Organizing Committee of the 3rd Xiongan “City of the Future” Scenario Event (hereinafter referred to as the “Scenario Event”) and the Foreign Affairs Office of the People’s Government of Hebei Province, we are pleased to cordially invite your team to participate in the series of competitions of the 3rd Xiongan “City of the Future” Scenario Event. As a national-level new area of China and the core carrier of the Beijing-Tianjin-Hebei coordinated development strategy, the Xiongan New Area is dedicated to building a globally leading innovation application scenario, under the positioning of “City of the Future.” Based on the successful hosting of the first two editions, this year’s Scenario Event will officially launch in December 2025, with strengthened internationalization of the competition track and format, aimed at establishing an internationally oriented innovation exchange platform and promoting deep integration of global cutting-edge technologies with the construction of the Xiongan New Area.

I. Competition and Track Design

This year’s Scenario Event carefully sets up 12 major competitions, including the Xiongan Aerospace & Space Information Innovation Technology Competition, the Xiongan Low-Altitude Transportation Innovation Technology Application Competition, etc. Each major competition is subdivided into 2 to 4 tracks, for a total of 36 tracks, with clearly defined technologies, products and solutions sought in each track. Full details are provided in Attachment 3.

II. Schedule

1.December 2025: Launch of the competition announcement and opening of the global registration channel.

2.April-May 2026: Preliminary round, to be held in relevant cities of Hebei Province and in the Xiongan New Area.

3.May-June 2026: Final round, to be held in the Xiongan New Area, concurrently with a series of supporting activities.

III. Participation Benefits

1.Awards and Prize Standards: Based on the precedent of prior competitions, each track will award one First Prize (expected prize money 50,000 RMB), three Second Prizes (expected prize money 30,000 RMB each), six Third Prizes (expected prize money 10,000 RMB each), and several Excellence Awards.

2.Additional Support Measures: Via linkage of the Scenario Event Fund, venture-capital alliances, Xiongan and local municipal industrial investment funds, and social capital, we will facilitate precise matching between capital and enterprises by organizing capital-matching meetings, corporate roadshows, and a categorized recommendation of projects through a reserve pool based on enterprise development stage, thereby providing capital empowerment for high-quality projects. For teams intending to settle locally, targeted measures will  be taken to promote implementation. In addition, participants may choose to join international seminars and “Xiongan Tour” activities, to directly experience the construction results and application scenario demands of the City of the Future.

IV. Other Information

To facilitate subsequent coordination and registration, please complete Attachment 1 and 2, providing the basic information of the participating unit/team and the basic information of the project entered for competition.

The Xiong’an New Area is embracing global innovation forces with an open posture. The 3rd Xiong’an “City of the Future” Scenario Event awaits the participation of your team, to explore technological innovation paths together and share development opportunities!

Attachments:

1.Participant Information Summary Form

2.Detailed Project Description

3.Design of the Competitions and Tracks of the 3rd Xiongan “City of the Future” Scenario Event

Foreign Affairs Office of the People’s Government of Hebei Province

Attachment 1:

	Participant Information Summary Form

	Basic Information of Participating Unit/Team

	Name
	

	Contact person
	

	Competition Track
	

	Industrialisation Stage
	(laboratory     (small-scale pilot     (medium-scale demonstration
(large-scale production 

(expected listing within 3 years  

(innovation and creativity

	Project or Enterprise Valuation
	

	Financing Status
	

	Financing Requirement
	

	Team Introduction
	including core team members, application cases,awards, etc.


Attachment 2:

Detailed Project Description

Please provide a detailed introduction to the project, including but not limited to basic information, project background and significance, advancement (innovation points), feasibility analysis, expected outcomes and application scenarios, foreign references (technical references/application references), award-winning situations, R&D/execution teams and investment and financing situations, relevant pictures, etc.
Attachment 3:

Design of the Competitions and Tracks of

the 3rd Xiongan “City of the Future” Scenario Event
I.Xiongan Aerospace & Space Information Innovation Technology Competition

1.Satellite & rocket key technologies track. Focus on satellite full design and components (e.g., satellite chips, electric propulsion, solar arrays, laser payload, phased-array antennas), and rocket full design and components (e.g., rocket body materials, engine, measurement and control systems).

2.Satellite terminals & applications track. Focus on low-cost, compatible direct-satellite-link terminal equipment and “satellite internet +” new scenarios solutions in emergency, water conservancy, forestry & grassland, port and other domains.

3.Beidou large-scale application track. Focus on Beidou (the Chinese GNSS) positioning/navigation in shielded spaces such as underground structures, tunnels, utility corridors, civil defence engineering; fusion of embodied intelligence from UAVs and robots with high-precision positioning; technologies and “Beidou +” new scenarios solutions for domains such as e-bikes, fire-safety management, mass-consumer markets.

II. Xiongan Low-Altitude Transportation Innovation Technology Application Competition

1.Low-altitude aircraft manufacturing innovation track. Focus on complete-vehicle systems such as large cargo drones, medium-sized multi-purpose long-endurance UAVs, light fixed-wing aircraft, small drones, electric vertical take-off & landing vehicles; and key components such as navigation & guidance, batteries, motors, electronic control, flight control, composite materials.

2.Low-altitude transportation management & support track. Focus on intelligent scheduling and command solutions such as smart flight-plan approval, multi-vehicle collaborative dispatch, emergency-response coordination; low-altitude air-space resource management, full-process UAV counter-measures; and new technologies/products in low-altitude intelligent network, intelligent take-off/landing facilities, and integrated air-space-ground applications.

3.Low-altitude application scenario track. Focus on new scenario solutions in low-altitude transport such as passenger mobility, emergency rescue, cargo hoisting, low-altitude digital twin; technology iteration and model innovation achievements in low-altitude logistics distribution, tourism/observation, power line patrol, agriculture/forest protection, environmental monitoring.

III. Xiongan Robotics Competition

1.Smart-living & service innovation robotics track. Focus on service robots for intelligent elderly care, home service, public service, transportation service, etc.

2.High-end manufacturing & extreme operation robotics track. Focus on robots for intelligent welding & spraying, precision assembly & inspection/maintenance, emergency rescue & safety operations, heavy material handling, etc. These two tracks also simultaneously solicit forward-looking and creative conceptual design schemes for intelligent applications.

3.Robotics key-core-components track. Focus on high-performance controllers & drive systems, precision reducers, new type power/energy systems, intelligent perception systems, core algorithms, and other technology products.

IV. Xiong’an Medical & Health Technology Application Competition

1.Health big data application technology track. Focus on digital and intelligent public health, AI based intelligent diagnosis/treatment for common and frequent diseases, imaging recognition, gene testing, EEG digital model devices, and intelligent evaluation tools.

2.Smart hospital innovation application track. Focus on solutions in new scenarios including smart hospital systems spanning the full diagnosis/treatment process, patient services, quality control, logistics management; IoT medical device fusion; “Internet + medical care”and medical community (Medical Consortium) construction.

3.Traditional Chinese Medicine (TCM) heritage & innovation track. Focus on the quantification of TCM, intelligent prescription review, meridian detection, TCM specialty therapies, TCM rehabilitation; and technological products such as healthcare robots, brain computer interfaces, and wearable devices.

V. Xiong’an Smart Agriculture Technology Application Competition

1.Agricultural smart equipment track. Focus on intelligent agricultural machinery suitable for large fields, hilly and mountainous terrain; IoT devices for agriculture; intelligent equipment and key components for tasks such as fruit & vegetable picking, weeding, soil testing, fertilizing, spraying, field transport, livestock/poultry inspection.

2.Agriculture digitization & intelligence solution track. Focus on integrated monitoring (air, space, ground) for agriculture, big data analysis systems, intelligent algorithms & AI application products; specialised models for crop growth, pest/disease diagnosis, livestock/poultry breeding; smart breeding technologies and digital twin application schemes for farmland, pastures, fish farms.

3.Facility agriculture technology track. Focus on precise operation control tech products and operation robots for plant factory soil, environment, plant life information; and “clean vegetable” production equipment.

VI. Xiong’an Safety & Emergency Innovation Technology Application Competition

1.Urban safety and emergency advanced smart equipment track. Focus on monitoring/early warning systems for urban waterlogging and fire; charging risk perception systems for electric vehicles and e-bikes; and advanced applicable equipment for post-disaster escape, rescue, and secondary risk prevention.

2.Natural disaster defence & rescue advanced smart equipment track. Focus on local meteorological accuracy forecasting, hydrology online monitoring, intelligent levee/embankment inspection, forest/grassland fire risk monitoring, slope displacement monitoring; and rescue equipment for specific scenarios such as mountainous forested areas, Baiyangdian Lake, and reservoir ice covered water bodies.

3.Safety & emergency innovation technology & solutions track. Focus on technology products and solutions for ultra-large-scale underground space, urban lifeline engineering, road traffic safety, and industries such as steel, chemical, and energy storage — such as smart safety supervision, rescue command tech and solutions; also new ideas, new technologies, and new products in safety and emergency.

VII. Xiong’an Green Energy Technology Application Competition

1.Green energy advanced manufacturing technology track. Focus on new type energy storage, hydrogen energy production/storage/transport/use, smart grid equipment, new-type high-efficiency photovoltaic cells, high reliability deep-sea wind power, etc., and key components.

2.Green energy field station construction, operation & service track. Focus on technical solutions suitable for large wind/solar energy stations such as grid-shaped, system-friendly schemes; co-location of wind & solar, fish-agri-solar complementary spatial intensive utilisation; non-electric uses of new energy; plus smart operation/maintenance technologies—wind turbine inspection, tower monitoring, PV panel cleaning, component temperature sensors, fault diagnosis & early warning; multi temporal/spatial wind/irradiance forecasting, AI precise power prediction systems.

3.Urban integrated energy application solution track. Focus on integrated intelligent solutions for large public buildings, campuses, hospitals, office parks, industrial parks, residential areas under low carbon or zero carbon targets: light-storage-direct-flexible, virtual power plants, smart microgrids, source-grid-load-storage systems, geothermal, and cold/heat/electricity cogeneration.

VIII. Xiong’an Smart City Innovation Technology Competition

1.Smart terminal innovation & application track. Focus on terminal products and application solutions in frontier fields such as intelligent connected vehicles, HarmonyOS ecosystem, RISC-V, and quantum technology.

2.Future network foundational & leading track. Focus on upgrades and collaborative communication technology solutions for new-field network architecture: IPv6, 10-Gigabit optical network, 6G, integrated air-space-ground-space, etc.

3.Smart city operation & service track. Focus on technology, products and solutions for smart monitoring & early warning of urban infrastructure, one-stop e-government services, unified urban operation platform, universal public service access; and smart communities, smart parks, smart campuses, traffic “no congestion”, green-wave passage, and intelligent signal control.

IX. Xiong’an Vertical Large Model (Intelligent Agent) Application Competition

1.Industry high quality dataset track. Focus on high quality datasets in industries such as industrial manufacturing, modern agriculture, commercial trade & circulation, medical & health, and urban governance.

2.Trusted data space track. Focus on technology products and solutions for construction and management of trusted data spaces; cross-enterprise, cross-industry data fusion; compliant, efficient data circulation & trading; scenario-driven innovations.

3.Model core fusion track. Focus on development/application of various vertical large models and related component tools; intelligent chips such as GPU/ASIC/SoC; integrated machines; model and intelligent terminal fusion application products and solutions.

4.“AI +” solution track. Focus on soliciting application products and new scenario solutions that leverage large models (agents) and data elements to empower the digital transformation of industries and high-quality urban development.

X. Xiong’an Cybersecurity Technology Application Competition

1.Artificial intelligence security track. Focus on technologies, products and solutions oriented to intrinsic AI security protection, derivative risk control and empowerment of defence.

2.Internet of Things security track. Focus on technologies, products and solutions providing security assurance for scenarios of vehicle networks, low-altitude flight, industrial internet—i.e., all-things intelligent networking.

3.Internet security track. Focus on technologies, products, and solutions facing satellite internet security, critical information infrastructure protection, network data security, etc., to combat various cyber threats.

XI. Xiong’an Fintech Innovation Technology Application Competition

1.“AI + Finance” track. Focus on financial solutions in the fields of intelligent risk control & compliance systems, intelligent agents & business-process automation, large-model/small-model collaborative applications, data-element & fusion innovation.

2.Industrial finance track. Focus on “finance + industry” innovation schemes in supply chain finance, green finance, inclusive finance, and cross-border finance, based on technologies such as blockchain, quantum encryption, big data, and IoT.

XII. Xiong’an Smart Express Logistics Technology Application Competition

1.Intelligent processing & automation track. Focus on intelligent sorting, security inspection equipment, and solutions integrating AI, machine vision, IoT, and big data.

2.Postal embodied intelligence equipment track. Focus on unmanned cargo trucks for long-haul transport and regional distribution; unmanned delivery vehicles; smart express lockers; drone and robot delivery; cold chain and clean vegetable delivery; unmanned end-point delivery equipment and technologies.

3.Green packaging & sustainable materials track. Focus on environment- friendly packaging materials, reusable packaging, smart packaging technologies, products, and solutions.
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